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 I. BAġKAN TARAFINDAN MECLĠSĠN AÇILIġI 

 II. BAġKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN ÖNERGELERĠN GÖRÜġÜLMESĠ 

 1. Belediye ve Bağlı KuruluĢları ile Mahalli Ġdare Birlikleri Norm Kadro Ġlke ve Standartlarına Dair 

Yönetmeliğe göre hazırlanan, Belediyemize bağlı ESHOT Genel Müdürlüğünün memur boĢ kadro derece 

değiĢikliğinin iptal-ihdası için önerge eki cetvellerinin incelenerek karara bağlanması hususunun 

görüĢülmesi. (ESHOT-Ġnsan Kaynakları ve Eğit.Dai.BĢk.E.5716/E.50781) 

 

 2. Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi olarak sosyoekonomik zorluk yaĢayan 17-20 yaĢ arası üniversite sınavına 

hazırlanan gençlerin eğitim süreçlerine katkı sağlamak amacıyla, ihtiyaç sahibi öğrencilere 2020-2021 eğitim 

dönemi için üniversite sınavına hazırlık niteliğinde bulunan yardımcı kaynaklara eriĢim desteği sağlanması, 

aynı zamanda Ġzmir Kitap ve Kırtasiyeciler Esnaf Odasının da iĢbirliği ile Ġzmir il sınırlarında bulunan 

esnafların da desteklenmesi amaçlanmakta olup;  bu kapsamda Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi BaĢkanlığı ile 

Ġzmir Kitap ve Kırtasiyeciler Esnaf Odası arasında imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer alan 

Protokol’ün kabulü ile söz konusu Protokol’ün imzalanabilmesi için BüyükĢehir Belediye BaĢkanı Mustafa 

Tunç SOYER'e yetki verilmesi hususunun görüĢülmesi. (Sosyal Prj.Dai.BĢk.E.47529) 

 3. Gaziemir Belediyesi, Atıfbey Mahallesi, 2049 ada, 1 parsel ve Irmak Mahallesi, 2148 ada, 8 parsel 

üzerinde yapılacak olan yaklaĢık maliyeti 40.000.000,00-TL bedelli "100. Yıl Sanat Merkezi ve Gaziemir 

Gençlik Merkezi Binalarının Yapımı" ile ilgili yapım ihalesi sonrası yapım maliyetinin ve finansmanın Ġzmir 

BüyükĢehir Belediyesi tarafından karĢılanmasına yönelik, Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi ile Gaziemir 

Belediyesi arasında imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer alan “Protokol”ün görüĢülmesi. 

(Yapı.ĠĢl.Dai.BĢk.E.49663) 

 4. 30 Ekim 2020 tarihinde yaĢadığımız depremin ardından BaĢkanlığımızca düzenlenen "Ġzmir Depremi 

Ortak Akıl BuluĢması" ile "Afet Bilim Kurulu Toplantısı"nda yapılan değerlendirmeler neticesinde; daha 

güvenli, dirençli ve yaĢanabilir bir kent yaratmak amacıyla, Belediye BaĢkanlığımızca baĢlatılan 

kentimizdeki mevcut yapı stoku envanterinin oluĢturulması projesi kapsamında hazırlanan Ġzmir BüyükĢehir 

Belediyesi BaĢkanlığı ile TMMOB ĠnĢaat Mühendisleri Odası Ġzmir ġubesi arasında imzalanmak üzere 

hazırlanan ve önerge ekinde yer alan “Protokol”ün görüĢülmesi. (Deprem Risk Yön. Ve 

Ken.Ġy.Dai.BĢk.E.48057) 

 5. Ġzmir 8. Asliye Hukuk Mahkemesinin 2018/578 Esas ve 26/02/2019 tarihli ve 2019/91 no’lu Kararıyla 

Gaziemir Belediyesi adına tesciline karar verilen; Buca ilçesi, Ġnönü Mahallesi, 8304 ada, 1 no’lu taĢınmazın 

tamamının Belediyemize devrine karĢılık, Belediyemiz mülkiyetindeki Gaziemir ilçesi, Atıfbey Mahallesi, 

2049 ada, 1 no’lu taĢınmazın 2422/3546 hissesinin (üzerindeki tüm yapı ve tesisler ile birlikte) önerge eki 

Protokol hükümleri doğrultusunda, Gaziemir Belediyesine devri ve söz konusu Protokol’ün imzalanması için 

BüyükĢehir Belediye BaĢkanına yetki verilmesi hususunun görüĢülmesi. (Emlak Yön. Dai.BĢk.E.49224) 

 6. Balçova Belediye Meclisinin; ĠçiĢleri Bakanlığının 18/11/2020 tarihli ve 19161 sayılı Genelgesi 

doğrultusunda alınan tedbirler kapsamına giren ve hafta sonu kurulan Balçova ilçesi semt pazarlarının hafta 

içi bir güne tahsis edilmesiyle Cumartesi günleri kurulan Teleferik Mahallesi semt pazarının ÇarĢamba günü 
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kurulması sebebi ile bir gün tezgah açan pazarcı esnafımızın mağduriyetlerinin giderilmesi amacıyla Genelge 

öncesi ÇarĢamba gününe tahakkuk eden pazaryeri tahsis ücretlerinin 20/11/2020 tarihi itibari ile tahakkuktan 

terkin edilmesine yönelik, 01/02/2021 tarihli ve 11 sayılı Kararının görüĢülmesi. (Yazı.ĠĢl.ve 

Kar.Dai.BĢk.E.48158) 

 7. Buca ilçesi, Tınaztepe Mahallesi, 6011 ada, 4 parsel ve çevresine yönelik Ġzmir 4. Ġdare Mahkemesinin 

Kararı ile Ġzmir 1 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun Kararı doğrultusunda hazırlanan, 

1/5000 ölçekli Koruma Amaçlı Nazım Ġmar Planı Revizyonu Plan DeğiĢikliği önerisi ve Plan DeğiĢikliği 

Açıklama Raporunun, 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu kapsamında iĢlem yapılmak 

üzere görüĢülmesi.  (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.40319) 

 8. Mezarlıklar Dairesi BaĢkanlığının talebi doğrultusunda; Bergama ilçesi, Bölcek Mahallesi sınırları içinde 

bulunan ve Ġzmir 2 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun Kararı ile içinde yer alan 

Osmanlı Dönemi Mezarlığının, korunması gerekli kültür varlığı olarak tescil edildiği 208 ada, 1 parselin 

artan ihtiyaçlar göz önüne alınarak Belediyemiz adına tahsisinin yapılabilmesi amacıyla "Mezarlık Alanı" 

olarak belirlenmesine yönelik hazırlanan, 1/5000 ölçekli Nazım Ġmar Planı önerisi ve 1/1000 ölçekli 

Uygulama Ġmar Planı önerisi, Belediye Meclisimizin 11/03/2019 tarihli ve 203 sayılı Kararı ile uygun 

bulunmuĢ olup, Ġzmir 2 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun Kararı ile 208 ada, 1 parsele 

yönelik hazırlanan, 1/5000 ölçekli Nazım Ġmar Planı önerisi ve 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı 

önerisinin plan notlarına ilave plan notları eklenmek üzere düzeltme yapıldığı Ģekliyle uygun 

bulunduğundan, anılan Koruma Bölge Kurulu Kararı doğrultusunda yeniden hazırlanan 1/5000 ölçekli 

Nazım Ġmar Planı önerisi ve 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı önerileri.  (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.42475) 

 9. Bornova Belediye Meclisinin 01/12/2020 tarihli ve 312 sayılı Kararı ile uygun görülen; Bornova ilçesinde 

bulunan 2002 yılında kaldırılan plan notu ile Yönetmelik hükümleri doğrultusunda ruhsatlandırıldığı ve kat 

mülkiyetine konu olduğu tespit edilen muhtelif parsellere iliĢkin hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar 

Planı Plan Notu önerisi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.39945) 

 10. Etüd ve Projeler Dairesi BaĢkanlığının talebi doğrultusunda; Mülkiyeti Belediyemize ait olan, Konak 

ilçesi, Tepecik Mahallesinde, 2701 ada 2, 41, 121 parseller ile 8101 ada 1, 2 parseller ve çevresini kapsayan 

alanda, yürürlükteki imar planında "Belediye Hastane Alanı" ve "Hastane GeliĢme Alanı" plan kararlarında 

kalan alanın imar hatlarının yeniden düzenlenmesi ve plan notu eklenmesine yönelik hazırlanan, 1/1000 

ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.47049) 

 11. Gediz Elektrik Dağıtım A.ġ’nin talebi doğrultusunda; Menderes Belediye Meclisinin 04/12/2020 tarihli 

ve 159 sayılı Kararı ile uygun görülen; Cumaovası (Barbaros) Mahallesi, 15M1c paftada, 100 no’lu ve 630 

no’lu imar adaları arasındaki kamuya terkli “Park Alanı” üzerinde, 3 m x 7 m ebadında “Trafo Alanı” 

belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisi. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.47327) 

 12. Buca Belediye Meclisinin 05/11/2020 tarihli ve 129 sayılı Kararı uygun görülen; Ġzmir 4.Ġdare 

Mahkemesinin Kararı ile Ġzmir 1 Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun Kararı 

doğrultusunda; Tınaztepe Mahallesi, 6011 ada, 4 parsel ve çevresine yönelik hazırlanan 1/1000 ölçekli 

Koruma Amaçlı Revizyon Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisi ve 1/500 ölçekli Tasarım/Uygulama Paftaları 

DeğiĢikliği önerisinin; 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu kapsamında iĢlem yapılmak 

üzere görüĢülmesi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.40091) 

 13. BüyükĢehir Belediyemiz sorumluluk alanında bulunan çevre ilçelerimiz, Aliağa, Bayındır, Menderes, 

Seferihisar, Selçuk, Torbalı ilçelerinde 02/02/2021 günü yaĢanan yoğun yağıĢ, derelerin ve sulama 

barajlarının taĢması sonucu; köy yerleĢim alanlarında ve tarımsal üretim alanlarında önemli hasarlara neden 

olmuĢ ve üreticilerimizin bu kayıplarını bir parça olsun gidermek ve özellikle bir sonraki sezon yapacakları 

üretim giderlerine destek olmak amacıyla, küçük ölçekli üreticilerimizin girdi kayıplarının %50’sinin 

ödenmesini ve bu ödemenin Sosyal Hizmetler Dairesi BaĢkanlığı Sosyal Yardımlar ġube Müdürlüğünce ilgili 

bütçe tertibinden ödenmesi hususunun görüĢülmesi. (Tarımsal Hiz.Dai.BĢk.E.50698) 

 14. Kentsel DönüĢüm Dairesi BaĢkanlığının 08/02/2021 tarihli ve 46619 sayılı Yazısı doğrultusunda, 

Gaziemir Aktepe-Emrez Mahalleleri Kentsel DönüĢüm ve GeliĢim Alanı sınırları içinde yer alan ve 
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yürürlükteki imar planında “Park ve YeĢil Alan” olarak belirlenmiĢ olan 284 ada, 8 parsel ile 1073 ada,  1 

parselin "Rekreasyon Alanı" olarak belirlenmesine iliĢkin hazırlanan, 1/5000 ölçekli Nazım Ġmar Planı 

DeğiĢikliği önerisi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.47813) 

 15. Kentsel DönüĢüm Dairesi BaĢkanlığının 08/02/2021 tarihli ve 46619 sayılı Yazısı doğrultusunda, 

Gaziemir Aktepe-Emrez Mahalleleri Kentsel DönüĢüm ve GeliĢim Alanı sınırları içinde yer alan ve 

yürürlükteki imar planında Park Alanı olarak belirlenmiĢ olan 284 ada, 8 parsel ile 1073 ada, 1 parselin 

“Rekreasyon Alanı” olarak belirlenmesine iliĢkin hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı 

DeğiĢikliği önerisi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.47833) 

 16. Urla Belediye BaĢkanlığının 08/01/2021 tarihli ve E.280 sayılı Yazısı ekinde Belediyemize iletilen; 

Torasan Mahallesi, 3006 ada, 2 parselin “Ticaret Konut Alanı” ve “Park” olarak belirlenmesine iliĢkin 

hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢiklik önerisi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.48205) 

 17. Dikili Belediye Meclisinin 01/07/2020 tarihli ve 120 sayılı Kararı ile uygun görülen; 01/08/2012 tarih ve 

60 sayılı Dikili Belediye Meclis Kararı ile uygun görülen ve Dikili Revizyon Uygulama Ġmar Planı Plan 

Notlarında yer alan “Dikili Belediyesi sorumluluk sahası içinde Taks/Kaks oranı verilmiĢ ayrık yapı 

nizamına tabi konut adalarındaki Kaks oranını aĢmamak üzere, imar planındaki ve Planlı Alanlar Ġmar 

Yönetmeliğindeki bahçe mesafeleri ile kat yüksekliği koĢullarına uyulmak kaydı ile planda öngörülen kat 

adedinden daha az katlı yapı yapılabilecektir. Ancak TAKS (Taban alanı katsayısı) hiçbir Ģekilde %40' ı 

aĢamayacaktır.” hükmünün Dikili ilçe bütününde uygulanabilmesi için iletilen plan notu önerisi. (Ġmar ve 

ġehircilik Dai.BĢk.E.49559) 

 18. Emlak Yönetimi Dairesi BaĢkanlığının 09/02/2021 tarihli ve 47599 sayılı yazısıyla talep edilen; 

yürürlükteki 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planında "Belediye Hizmet Alanı (BHA) – Kapalı Pazar 

Yeri, Bölge Otoparkı, Sosyal Tesis ve Çok Amaçlı Salon" alanında kalmakta olan Karabağlar Ġlçesi, 

Üçkuyular Mahallesi, 1869 ada, 2, 3, 4, 5, 6, 7 ve 8 no'lu parseller ile 1870 ada, 2, 3, 4, 5, 8, 9, 10, 12, 

13 ve 14 no'lu parsellerde kayıtlı taĢınmazların kamulaĢtırılması amacıyla Belediyemizin 2020-2025 

yıllarını kapsayan 10. BeĢ Yıllık Ġmar Programına ek olarak alınması hususunun görüĢülmesi. (Ġmar ve 

ġehircilik Dai.BĢk.E.50551) 

  

 III. BAġKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN KOMĠSYON RAPORLARININ 

GÖRÜġÜLMESĠ 

 1. Belediye Meclisimizin 25/11/2020 tarihli ve 05.1097 sayılı Kararı ile kabul edilen ESHOT Genel 

Müdürlüğünün 2021 Mali Yılı Bütçesinde yer alan en son kesinleĢmiĢ bütçe gelirlerinin 213 sayılı Vergi Usul 

Kanununa göre belirlenecek yeniden değerleme oranıyla artırılan miktarlarının yılı içinde yüzde onunu geçen 

295.000.000,00-TL iç borçlanma kapsamında Çevre ve ġehircilik Bakanlığından onay alınması, söz konusu 

kredi için Belediyemizin garantör olması, garantörlük kapsamında her türlü iĢlemin yapılması ve kredi 

kullanımı ile ilgili her türlü sözleĢme, taahhütname, protokolleri düzenleyip imzalanması için münferiden 

iĢlem yapmak üzere Ġzmir BüyükĢehir Belediye BaĢkanına yetki verilmesi hususlarının oyçokluğu ile uygun 

bulunduğuna iliĢkin Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu. (ESHOT-Strateji GeliĢ.Dai.BĢk.E.4890/E.44995)   

 

 2. Çiğli ilçesi, Küçük Çiğli Mahallesi, 1056 ada, 1 parsel ile 1061 ada, 1 parsele iliĢkin taĢınmazların Ġzmir 

BüyükĢehir Belediyesi Ege ġehir Planlaması Enerji ve Teknolojik ĠĢ Birliği Merkezi A.ġ.’ye ayni sermaye 

olarak devredilmesinin; “Çiğli ilçesi, Küçük Çiğli Mahallesi, 1056 ada, 1 parsel ile 1061 ada, 1 parselin 

tahsis sonrası İzmir Büyükşehir Belediyesi Ege Şehir Planlaması Enerji ve Teknolojik İş Birliği Merkezi A.Ş. 

ve Koop. arasında yapılacak inşaat sözleşmelerinde elde olunacak bağımsız bölümlerin; Başvuru yapacak 

dar gelirli ailelerin aylık gelirleri asgari ücretin net 2 katı + %25 Meclisin arttırma yetkisi ile, yapılacak 

olan konutların karma proje olarak (dar gelirli ve belediye çalışanlarına) yapılması, kendinin, eşinin, birlikte 

oturduğu çocuklarının konutunun bulunmaması, başvuru sahiplerinin en az bir yıldan beri İzmir’de ikamet 

ediyor olması şartlarını taşıyan kişilere satışı zorunluluğu getirilmesi kaydıyla” Ģeklindeki müĢterek görüĢ 

doğrultusunda oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Hukuk - Plan ve Bütçe - ġirketler Komisyonları 

Raporu. (Emlak Yön. Dai.BĢk.E.11285) 
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 3. Pandemi dönemi Ģartlarına haiz olmak üzere ve iĢin sürdürülebilirliğine imkân tanıyacak Ģekilde; Ürkmez-

Seferihisar-F.Altay güzergâhında UKOME Kararları ile yolcu taĢıma hakkını elinde bulunduran araç 

sahiplerinin üyesi bulunduğu S.S. 43 No’lu Seferihisar Ürkmez Motorlu TaĢıyıcılar Kooperatifinin 7144 

sayılı Kanunun tarifi çerçevesinde Ürkmez Seferihisar bölgesiyle sınırlı olmak üzere idarece oluĢturulacak 

hatlar ile ilgili toplu taĢıma hizmetlerini iĢletmesi, Elektronik Ücret Toplama Sistemine dâhil edilmesi 

Belediye Meclisimizce belirlenmiĢ olan yolculuk tarifelerine uygun olarak tahsil edilen ücretlerin idare 

gelirlerine alınması, Ġdaremiz tarafından bölge genelindeki mevcut hat yapıları, yolculuk sayıları ve toplu 

ulaĢım ihtiyacı göz önüne alınarak hazırlanan iĢ planı çerçevesinde belirlenen km’ler üzerinden, km bazlı 12 

ay süreli ihale gerçekleĢtirilmesi ve yeni sözleĢmenin imzalanmasının oybirliği ile uygun bulunduğuna 

iliĢkin Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu. (ESHOT-UlaĢım Pln.Dai.BĢk.E.5532/E.46195)   

 

 4. Buca Belediye Meclisinin; ĠçiĢleri Bakanlığına bağlı Nüfus ve VatandaĢlık ĠĢleri Genel Müdürlüğü (NVĠ) 

tarafından adresin sözel olarak tutulduğu Ulusal Adres Veri Tabanı (UAVT) ile iliĢkili Adres Kayıt Sistemi 

(AKS), Temmuz 2019 tarihi itibari ile Ġlimizde kullanıma kapatılarak adresin konuma dayalı olarak tutulduğu 

Mekânsal Adres Kayıt Sistemi (MAKS) uygulaması doğrultusunda; Buca Ġlçe Belediyesince diğer ilçelerle 

komĢuluk iliĢkisi bulunmayan kendi iç mahalleleri olan Atatürk, BarıĢ, BelenbaĢı, Buca Koop, Cumhuriyet, 

ÇağdaĢ, Çamlıkule, Çamlıpınar, Dicle, Dumlupınar, Efeler, Fırat, Gaziler, Güven, Ġzkent, Karanfil, Kozağaç, 

KuruçeĢme, Laleli, Menderes, Murathan, ġirinkapı, Vali Rahmi Bey, Yaylacık, Yenigün, YeĢilbağlar, Yıldız 

ve Yiğitler Mahalle sınırları sayısal (TUREF koordinat sisteminde) olarak belirlenmiĢ ve belirlenen bu sayısal 

mahalle sınırları, 04/01/2021 tarihli ve 12 sayılı Kararı (eki mahalle sınır krokileri ile bu sınırlara ait 

koordinat özet cetvelleri)’nın Belediye Meclisimizin 13/02/2017 tarihli ve 05.118 sayılı Kararı doğrultusunda 

oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Hukuk Komisyonu Raporu. (Harita ve Cbs Dai.BĢk.E.38680) 

 

 5. Bayraklı Belediye Meclisinin; ĠçiĢleri Bakanlığına bağlı Nüfus ve VatandaĢlık ĠĢleri Genel Müdürlüğü 

(NVĠ) tarafından adresin sözel olarak tutulduğu Ulusal Adres Veri Tabanı (UAVT) ile iliĢkili Adres Kayıt 

Sistemi (AKS), Temmuz 2019 tarihi itibari ile Ġlimizde kullanıma kapatılarak adresin konuma dayalı olarak 

tutulduğu Mekânsal Adres Kayıt Sistemi (MAKS) uygulaması doğrultusunda; Bayraklı Ġlçe Belediyesince 

diğer ilçelerle komĢuluk iliĢkisi bulunmayan kendi iç mahalleleri olan 75.Yıl, Alpaslan, Bayraklı, Cengizhan, 

Çay, Çiçek, Fuat Edip Baksı, Muhittin Erener, Onur, Org. Nafiz Gürman, Tepekule, Turan ve Yamanlar 

Mahalle sınırları sayısal (TUREF koordinat sisteminde) olarak belirlenmiĢ ve belirlenen bu sayısal mahalle 

sınırları 01/10/2020 tarihli ve 101 sayılı Kararı (eki mahalle sınır krokileri ile bu sınırlara ait koordinat özet 

cetvelleri)’nın Belediye Meclisimizin 13/02/2017 tarihli ve 05.118 sayılı Kararı doğrultusunda oybirliği ile 

uygun bulunduğuna iliĢkin Hukuk Komisyonu Raporu. (Harita ve Cbs Dai.BĢk.E.34562) 

 

 6. Karaburun Belediye Meclisinin; ĠçiĢleri Bakanlığına bağlı Nüfus ve VatandaĢlık ĠĢleri Genel Müdürlüğü 

(NVĠ) tarafından adresin sözel olarak tutulduğu Ulusal Adres Veri Tabanı (UAVT) ile iliĢkili Adres Kayıt 

Sistemi (AKS), Temmuz 2019 tarihi itibari ile Ġlimizde kullanıma kapatılarak adresin konuma dayalı olarak 

tutulduğu Mekânsal Adres Kayıt Sistemi (MAKS) uygulaması doğrultusunda, Karaburun Ġlçe Belediyesince 

diğer ilçelerle komĢuluk iliĢkisi bulunmayan kendi iç mahalleleri olan Anbarseki, Bozköy, Hasseki, Ġnecik, 

Ġskele, Kösedere, Küçükbahçe, Merkez, Parlak, Saip, Salman, Sarpıncık, Tepeboz ve Yayla Mahalle sınırları 

sayısal (TUREF koordinat sisteminde) olarak belirlenmiĢ ve belirlenen bu sayısal mahalle sınırları 

04/09/2020 tarihli ve 92 sayılı Kararı (eki mahalle sınır krokileri ile bu sınırlara ait koordinat özet 

cetvelleri)’nın Belediye Meclisimizin 13/02/2017 tarihli ve 05.118 sayılı Kararı doğrultusunda oybirliği ile 

uygun bulunduğuna iliĢkin Hukuk Komisyonu Raporu. (Harita ve Cbs Dai.BĢk.E.34438) 

 

 IV. GÜNDEM DIġI KONUġMA TALEPLERĠ 

 V. TOPLANTIYA KATILAMAYAN MECLĠS ÜYELERĠNĠN MAZERETLERĠNĠN GÖRÜġÜLMESĠ 

 VI. ÜÇÜNCÜ BĠRLEġĠMĠN GÜN VE SAATĠNĠN TESPĠTĠ VE KAPANIġ 
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 2. BÖLÜM 

2021 YILI ġUBAT AYI II. BĠRLEġĠMĠ TOPLANTI TUTANAĞI 

 

 Tutanak  No   : 97509404-301.04-2/2                                                Toplantı Tarihi    : 10/02/2021  

 Toplantı Yeri  : MithatpaĢa Caddesi, Mehmet Ali Akman Mahallesi  Toplantı Saati    : 18.00 

                            No:1087 Konak/ĠZMĠR  

                            (Ahmed Adnan Saygun Sanat Merkezi) 

 

TOPLANTIDA HAZIR OLANLAR: Mustafa ÖZUSLU, Taner KAZANOĞLU, Serkan 

KALMAZ, Ġlhan DAL, Fikret AKTAġ, Bülent SÖZÜPEK, Ceyhan KAYHAN, Mustafa ĠDUĞ, 

Ġbrahim UlaĢ POLAT, Bahar GÜRSUL, Hüseyin ÜNAL, Yahya YILDIZ, Abdül BATUR, Ali 

Emrah KARAMUSTAFAOĞLU, ġamil Sinan AN, Erhan UZUNOĞLU, Cenap BÖRÜHAN, Asker 

GÜNEġ, Cemil TUGAY, Saadet ÇAĞLIN, Mehmet Atilla BAYSAK, Birgül SURAL ÜNER, Murat 

AYDIN, Nilüfer BAKOĞLU AġIK, Ġsmail SARI, YeĢim TEKOĞLU, Gamze Gül ÇAMUR, Ġrfan 

ÖNAL, Cindi Can POLAT, Sabahattin UÇAR, Ali Rıza KÖÇER, Burhan Suat ÇAĞLAYAN, Ali 

GÜL, Deniz BEKTAġ, Ömer ġENTÜRK, Özkan YILDIZ, Sıla Ġlgi AKKAġ, Sultan ĠPEKLĠ, Hasan 

ÜNAL, Ali YILMAZ, Çağlar GÜLEZ, Halil ARDA, Ġbrahim ÖZKARA, Necati KIRMAZ, Ġzel 

ZENGĠNOBUZ DERĠNSU, Ġlhan ÖZKÖSE, Mehmet ERĠġ, Ufuk AYKOL, Özay KAPTAN, 

Mustafa GERÇEK, Nazan DÖNMEZ, Rıdvan KARAKAYALI, Mehmet TÜRKMEN, Ali BOR, 

Oğuzhan ÖZġAHĠN, Musa ÖZCAN, Fatma EKĠCĠOĞLU, Erkan ÖZKAN, Halil ÇULHAOĞLU, 

Fatma ÇALKAYA, Mehmet Onur BaĢar ÜÇKAN, ġerif SÜRÜCÜ, Ufuk YÖRÜK, Murat CĠHAN, 

Seda ÖZTÜRE, Bülent KÖKLÜ, Ertan CERTEL, Onur YĠĞĠT, Dolunay BAYER, Ġbrahim Halil 

KILIÇ, Memet MALTEPE, Adil KIRGÖZ, Ayhan KAYA, Hüsniye YILDIRIM, Hasan 

KORKMAZ, Berkhan PARLAK, Sefer TOPÇU, Aybars YILDIRIM, Fayıka ÖNER, ġükrü 

SÜREROĞLU, Nuri CAFEROĞLU, Hasan UYSAL, RaĢit DĠRĠM, Hakan BARÇIN, Özdem 

Mustafa ĠNCE, Özan PARLAR, Nilay KÖKKILINÇ, Kazım ÇAM, Ahmet ĠNANLI, Feridun 

YILMAZLAR, Refik SÜREN, Ruhi SELEK, Alpaslan BĠLEN, Raife KARABATAK, Mustafa 

SOLMAZ, Ġsa NEZĠR, Fikret MISIRLI, Mustafa Alper GÜLDALI, Fırat EROĞLU, Selma KISA, 

Hakan YILDIZ, Hıdır ALPTEKĠN, Ahmet Uğur BARAN, Özgür HIZAL, Dilek YILDIZ, Hüsnü 

BOZTEPE, Göksel DĠNÇER, Ali GÖNEN, Murat ÖNCEL, Metin YAġAR, Okan BĠLDĠRĠCĠ, Çile 

ÖZKUL, AĢkın UYAR, AyĢegül DURAN TÜRKER, Ali AYYILDIZ, Mehmet PINAR, Erhan 

ÇALIġKAN, BarıĢ BÜKÜLMEZ, Semih YALIN, Ümit CĠNGÖZ, Ġsmail EKEROĞLU, Ertuğrul 

AKGÜN, Sema YEġĠLÇĠMEN, Hakan ERTANE, Kemal SEVĠNÇ, Halil AKBULUT, Nezih 

ÖZUYAR, Sedat SARI, Salahattin ġAHĠN, Hakan ġĠMġEK, Nafiz KÜKLER, Turgut PINAR, 

Alpaslan KOPARAL, Osman MERT. 

 

TOPLANTIYA KATILAMAYANLAR: Mustafa Tunç SOYER, Erhan KILIÇ, Muhittin 

SELVĠTOPU, Mustafa ġafak BARAN, Serdar SANDAL, Selim Utku GÜMRÜKÇÜ, Ramazan 

Ġsmail UYGUR, Muharrem BAYRAKTAR, Mustafa KAYALAR, Gürsel RÜZGAR, Murtaza 

DAYANÇ (Urla Belediye BaĢkan Vekili), Ġsmet ORHAN, Ali ENGĠN, Haydar GÜLTEKĠN, Ġsmail 

YETĠġKĠN, Muammer Ekrem ORAN, Filiz CERĠTOĞLU SENGEL, Fatih GÜRBÜZ, Ġlkay 

GĠRGĠN ERDOĞAN, Burçin Kevser TOURCHIAN, Fatih TAġTAN, Özgür Erman ÇAĞLAR, 

Aydın PEHLĠVAN (Menemen Belediye BaĢkan Vekili), Yusuf DEMĠRCĠOĞLU, ġevket HASIRCI, 

Galip ATAR, Hakan KOġTU, Orçun ERSEZGĠN, AyĢegül ALTUĞ, Mümin BAYRAM, Saliha 

ÖZÇINAR, Erol ÇOMAK, Uğur DEMĠREZEN, Sadık DOĞRUER, Ġlhan AVCI, Tarkan Fikret 

ÇALIK, Salih Atakan DURAN, Halil Doğukan EROĞLU, Cüneyt UMUTLU, Serkan ACAR, Eda 

KILIÇ. 
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I. BAġKAN TARAFINDAN MECLĠSĠN AÇILIġI 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Evet, Değerli ArkadaĢlar, Ġzmir BüyükĢehir Belediye Meclisinin 

ġubat Ayı Olağan Toplantısının II. BirleĢimini açıyorum. Toplantı yeter sayımız vardır. ġimdi, Gündem 

Maddelerine geçeceğim. 

 

II. BAġKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN ÖNERGELERĠN GÖRÜġÜLMESĠ 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: II. maddemiz, Gündeme BaĢkanlık Makamınca Eklenen Önergelerin 

GörüĢülmesi maddesi. Sayın KÖKKILINÇ? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Madde baĢlıklarıyla okunarak görüĢülmesini ve oylanmasını öneriyoruz. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? Evet, Gündemi 

madde baĢlıkları oylanarak görüĢülmesini önerdi, Cumhuriyet Halk Partisi Sayın Grup Sözcüsü. 

Oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. Madde 1?  

NĠLAY KÖKKILINÇ: Doğrudan oylansın.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ?                                          

1. no’lu Önergeyi doğrudan oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul 

edilmiĢtir. Madde 2?  

NĠLAY KÖKKILINÇ: Acil kaydıyla Plan ve Bütçe ve Hukuk Komisyonları.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ?  

HAKAN YILDIZ: Sayın BaĢkan, kırtasiye olduğu için Eğitimi de eklemek istiyoruz, öğrencilere 

yardım olduğu için.  

NĠLAY KÖKKILINÇ: Eklenebilir.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Eğitim, Kültür, Gençlik ve Spor Komisyonunu da ekliyoruz, Eğitim, 

Kültür, Gençlik ve Spor Komisyonunu da ekliyoruz. Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? Değerli 

ArkadaĢlar, 2. no’lu Önergenin Plan ve Bütçe – Hukuk – Eğitim, Kültür, Gençlik ve Spor 

Komisyonlarına acil kaydıyla havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? 

Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. Madde 3?  

NĠLAY KÖKKILINÇ: Plan ve Bütçe ve Hukuk Komisyonları, acil kaydıyla.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? 3. no’lu Önergenin 

Plan ve Bütçe – Hukuk Komisyonlarına acil kaydıyla havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul 

edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. Madde 4?  

NĠLAY KÖKKILINÇ: Hukuk ve Deprem ve Afet Komisyonları.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? 4. no’lu Önergenin 

Hukuk – Deprem ve Afet Komisyonlarına havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, 

etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. 5? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Hukuk ve Plan ve Bütçe Komisyonları acil kaydıyla.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? 5. no’lu Önergenin 

Hukuk – Plan ve Bütçe Komisyonlarına acil kaydıyla havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul 

edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. 6? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Plan ve Bütçe Komisyonu.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ?  

HAKAN YILDIZ: Sayın BaĢkan, Esnafa da gitmesini talep ediyoruz.  

NĠLAY KÖKKILINÇ: Uygun.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: 6. maddeye Esnaf ve Meslek Odaları Komisyonunu da ekliyorum. 

Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? 6. no’lu Önergenin Plan ve Bütçe – Esnaf ve Meslek Odaları 

Komisyonlarına havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile 

kabul edilmiĢtir. 7?  

NĠLAY KÖKKILINÇ: Hukuk, Ġmar ve Bayındırlık, Eğitim, Kültür, Gençlik ve Spor Komisyonları.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? Değerli ArkadaĢlar, 

7. no’lu Önergenin Ġmar ve Bayındırlık – Hukuk – Eğitim, Kültür, Gençlik ve Spor 

Komisyonlarına havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile 

kabul edilmiĢtir. 8?  

NĠLAY KÖKKILINÇ: 8 ve 9… Pardon, 8 Ġmar ve Bayındırlık, Eğitim Kültür, Gençlik ve Spor 

Komisyonları.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? 8. no’lu Önergenin 

Ġmar ve Bayındırlık – Eğitim, Kültür, Gençlik ve Spor Komisyonlarına havale edilmesini oylarınıza 

sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. 9? 
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NĠLAY KÖKKILINÇ: Hukuk ve Ġmar ve Bayındırlık Komisyonları.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? 9. no’lu Önergenin 

Ġmar ve Bayındırlık – Hukuk Komisyonlarına havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul 

edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. 10? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Ġmar ve Bayındırlık, Çevre ve Sağlık Komisyonları. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? 10. no’lu Önergenin 

Ġmar ve Bayındırlık – Çevre ve Sağlık Komisyonlarına havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; 

kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. 11? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Ġmar ve Bayındırlık, Çevre ve Sağlık Komisyonları. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? 11. no’lu Önergenin 

Ġmar ve Bayındırlık – Çevre ve Sağlık Komisyonlarına havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; 

kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. 12? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Ġmar ve Bayındırlık, Eğitim, Kültür, Gençlik ve Spor Komisyonları.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? 12. no’lu Önergenin 

Ġmar ve Bayındırlık – Eğitim, Kültür, Gençlik ve Spor Komisyonlarına havale edilmesini oylarınıza 

sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. 13. madde Sayın KÖKKILINÇ? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Plan ve Bütçe, Tarım, Orman ve Hayvancılık, Hukuk Komisyonları, acil 

kaydıyla.    

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ?  

HAKAN YILDIZ: Sayın BaĢkan, Sosyal Hizmetlerden geldiği için Sosyal ĠĢlere de yollarsak… 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sosyal ĠĢler… 

HAKAN YILDIZ: Evet, Sosyal Hizmetler.  

NĠLAY KÖKKILINÇ: Sosyal Hizmetler. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sosyal Hizmetler.  

HAKAN YILDIZ: Sosyal Hizmetlere, evet. 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Uygun.   

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın… 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Uygun. Yarın toplanmaları gerekecek acil kaydı olduğu için dört Komisyonun 

da.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: ġimdi, 13. no’lu Önergenin acil kaydıyla Hukuk – Plan ve Bütçe – 

Tarım ve Orman – Sosyal Hizmetler Komisyonlarına havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul 

edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. 14?  

NĠLAY KÖKKILINÇ: Ġmar ve Bayındırlık, Kentsel DönüĢüm, Çevre ve Sağlık Komisyonları.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? Değerli ArkadaĢlar, 

14. no’lu Önergenin Ġmar ve Bayındırlık – Kentsel DönüĢüm – Çevre ve Sağlık Komisyonlarına 

havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. 15?  

NĠLAY KÖKKILINÇ: Ġmar ve Bayındırlık, Kentsel DönüĢüm, Çevre ve Sağlık Komisyonları.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? 15. no’lu Önergenin 

Ġmar ve Bayındırlık – Kentsel DönüĢüm – Çevre ve Sağlık Komisyonlarına havale edilmesini 

oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. 16?  

NĠLAY KÖKKILINÇ: Ġmar ve Bayındırlık ve Çevre ve Sağlık Komisyonları.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? 16. no’lu Önergenin 

Ġmar ve Bayındırlık – Çevre ve Sağlık Komisyonlarına havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; 

kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. 17?  

NĠLAY KÖKKILINÇ: Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: 17. no’lu Önergenin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonuna… Sayın 

YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? 17. no’lu Önergenin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonuna 

havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. 18? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Acil kaydıyla Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: 18 no’lu Önergenin acil kaydıyla Ġmar ve Bayındırlık 

Komisyonuna havale edilmesini, Sayın YILDIZ? Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? Oylarınıza 

sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir.  
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III. BAġKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN KOMĠSYON RAPORLARININ 

GÖRÜġÜLMESĠ 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: ġimdi, Değerli ArkadaĢlar, BaĢkanlık Makamınca Gündeme Eklenen 

Komisyon Raporlarının GörüĢülmesi maddesine geçtik. Sayın KÖKKILINÇ?  

NĠLAY KÖKKILINÇ: Sayın BaĢkan’ım, 1. madde Komisyondan oyçokluğu ile gelmiĢ, geldiği 

Ģekliyle oylansın.   

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın YILDIZ?  

HAKAN YILDIZ: Komisyon Üyesi ArkadaĢımız bir söz almak istiyor Sayın BaĢkan.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Kim alacak Komisyon adına?  

HAKAN YILDIZ: Fikret Bey. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Fikret Bey, buyurun. Değerli ArkadaĢlar, Fikret Bey’i dinliyoruz.  

FĠKRET MISIRLI: Sayın BaĢkan… 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Buyurun.  

FĠKRET MISIRLI: Değerli Divan, Sevgili Bürokratlarımız, Sevgili Meclis Üyelerimiz hepinize iyi 

akĢamlar diliyorum. Sayın BaĢkan’ım, bu bize acil kaydıyla dün geldi. Ġçinde yatırım da olacağı 

söylendi. Bu kadar acil bir yatırım yapacaksak, bunun bir günde mi, iki günde mi belli olduğunu 

anlayamadık, ne kadar yatırım yapılacağını da öğrenemedik. Dolayısıyla ben, sizlerden ricam, 

Komisyonlara bunlar gelirken, yatırım yapılacaksa ne kadar yatırım yapılacağı, bütçe ödeneğiyle, borçla 

ilgili bir Ģeyse ne kadar olacağı Ģeklinde gelirse biz de grup olarak doğru bir eleĢtiri veya doğru bir katkı 

sunarız. Çünkü biz AK Parti Grubu olarak yatırımlara hiçbir zaman bu belediyede hayır demedik. Ama 

Ģimdi, bu harcama kalemlerinin nasıl harcanacağı veya nereye gideceği konusunda bunları çok fazla 

takip edemediğimiz için muhalefet olarak burada hayır diyoruz. Ama Ģimdi ikisine de hayır demek 

zorunda kalıyoruz. Sizden ricam, bunu tekrar Komisyona gönderebiliyorsanız… Ben Ġzmir’de 

dolaĢırken birisi bana çıksa, dese, “ESHOT yatırım yapıyor. Kaç para yapıyor?” Ben Meclis Üyesiyim. 

Bir de Denetim Komisyonu… Aynı zamanda iĢte malum Komisyonda görevim var, haberimiz yok. 

TeĢekkür ederim BaĢkan’ım. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ:  Sayın MISIRLI, teĢekkür ederim. Bu konuda söz almak isteyen baĢka 

Meclis Üyesi ArkadaĢımız var mı? Sayın KÖKLÜ, buyurun. Vereceğim Nilay Hanım. UlaĢım 

Komisyonundan belki baĢka arkadaĢlarımız söz almak isterlerse, onlara da vereceğim.  

BÜLENT KÖKLÜ: Sayın BaĢkan’ım, Değerli Meclis Üyeleri… Biz aynı Komisyondayız Fikret 

Bey’le. Evet, acil bir konu olarak geldi ama bizim konuĢmalarımız sonucunda konuĢulan cümle Ģu,  

diğer arkadaĢlarımda bunun farkındadır “Siyasi olarak biz oy çoğunluğuyla geçireceğiz. Çünkü daha 

önce ESHOT’un Bütçesinde de oyçokluğu vermiĢtik.” denmiĢti. Yatırımda veya neye ayrılacağı zaten 

açık bir Ģekilde gelen Bürokrat tarafından ifade edilmiĢti. Dolayısıyla geldiği Ģekliyle geçmesini 

öneriyorum.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Pardon, pardon. Vereceğim. ArkadaĢlar müzakere edeceğiz, müzakere 

edeceğiz. RaĢit Bey? TeĢekkür ederim Bülent Bey. Müzakere edeceğiz. Buyurun. 

RAġĠT DĠRĠM: Sayın BaĢkan’ım, Sayın Meclis… BaĢkan’ım ESHOT’un borçlanma talebi içinde 

bulunduğumuz durumdan kaynaklanıyor. Bunun yatırım, Genel Ġdare Giderleri, bunları fazla 

sorgulanacak bir durumu yok. Para, ihtiyaca göre harcanacak. 400 tane otobüslük yatırım yaptı ESHOT 

zaten ve hep beraber buradan geçirdik. Dolayısıyla ben arkadaĢların, burada bir soru iĢareti kafalarında 

oluĢup, olumsuz oy kullanmalarını anlayamıyorum. Yani Ģu anda, pandemi döneminde ESHOT’un 

günlük taĢıdığı yolcu miktarı 1 milyon 800 binden, 600 bine düĢtü. Alınan kararlar gereği %50’den fazla 

otobüse insan alınamıyor zaten. Dolayısıyla ESHOT, kaynakları kısıtlanmıĢ vaziyette. Ġzmir BüyükĢehir 

Belediyesinin ESHOT’a yaptığı aktarımları biliyoruz. Bu böyle sür-git devam edemez ki. Dolayısıyla bu 

borçlanma ihtiyacı oradan kaynaklanıyor. Zaten Bütçenin içerisinde vardı bu. Ama sayıyla ilgili problem 

olduğu için tekrar getirildi. Bunu arkadaĢların daha olumlu değerlendirmeleri gerekir. ġu anda Türkiye 

cayır cayır yanıyor pandemi nedeniyle. Birçok esnaf, birçok iĢletme zor durumda, ulaĢımcılar zor 

durumda. Bunun böyle değerlendirilmesi gerekir. “Bize acil geldi. ġu oldu, Ģu bitti.” Öyle bir durum yok 

zaten. Zaten ESHOT Ģeyini, varlığını zor sürdürüyor bu Ģartlarda. Dolayısıyla biz de Komisyondan 

geldiği Ģekliyle oylanmasını öneriyoruz.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın KÖKKILINÇ?  

NĠLAY KÖKKILINÇ: Sayın BaĢkan’ım, ESHOT, bilindiği üzere uzun zamandır çok büyük bir 

fedakârlıkla çalıĢıyor. VatandaĢlarımıza da toplu ulaĢım ücretlerinde ne yazık ki yansıtamadık. Çok 

düĢük ücretlerle toplu ulaĢımı gerçekleĢtiriyor. Sağlık çalıĢanlarımıza ücretsiz hizmet sunuyoruz, 

baĢkaca Meclis Kararıyla alınmıĢ bazı kesimlere ücretsiz hizmet sunuyoruz. Öğrenci, öğretmen, 
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emekli, emniyet mensupları, jandarma gibi. Bir de pandemi sebebiyle yaklaĢık 211 milyon 215 bin 

107 lira gibi çok ciddi bir hasılat kaybı var. Buna rağmen yatırım öngörmüĢ ESHOT ve 453 otobüs, 

yeni otobüs satın aldı, bunu da borçlanarak  aldı. Dolayısıyla Ģunu da söyleyelim; 2021 yılı 

Bütçesinde 460 milyon liralık borçlanma hakkı var zaten, bunu Meclis öngörmüĢ. Bunun sadece 

%10 limitle sınırlı olarak, 295 milyon lira borçlanma hakkı istiyor. Yani yatırım esaslı ve Ġzmirlilere 

yapmıĢ olduğu fedakârlık esaslı. Toplum yaklaĢımcı bir borçlanma söz konusu. Bu sebeple hiçbir 

sakınca yok. KeĢke oybirliği ile olsaydı. Komisyondan geldiği Ģekliyle oylansın.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: TeĢekkür ederim, Fikret Bey buyurun.  

FĠKRET MISIRLI: ġimdi BaĢkan’ım, hepimiz iĢ adamıyız, birçok arkadaĢımız. Kim Ģirketinde ne 

kadar borç alacağını, ne kadar yatırım yapacağını bilmez mi? Ben bir Meclis Üyesi olarak, ben 

ESHOT'un ne kadar yatırım yapacağını bilmek hakkım değil mi? Bizim Komisyon BaĢkanımız bu 

bilgiye sahip değil ve buna oybirliği diyor. O zaman kendi Ģirketini de böyle yönetiyorsa herhalde 

bu Ģirketler bir Ģekilde batar. Biz burada Ģunu öğrenmek istiyoruz; Ģayet oybirliği yapacaksak biz ne 

kadar yatırım yapacağız ki bu bir günde alınmamıĢtır bu karar. Bunu öğrenmek bizim hakkımız 

değil mi? Niye bunun siyasetini yapıyorsunuz? Biz buraya otobüs alınsın diye hep beraber oybirliği 

yapmadık mı? ESHOT'un zararları giderilsin diye elimizden geleni yapmadık mı? Sanki AK Parti 

Grubu ESHOT’a yapılacak olan yardımlara karĢı gibi. Evet, karĢıyız. Çünkü denetleyemediğimiz, 

bilmediğimiz, nasıl kullanıldığını görmediğimiz… Çünkü bunlar kamunun parası, bizim 

cebimizden çıkmıyor BaĢkan’ım, teĢekkür ederim.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: TeĢekkür ederim Fikret Bey. Bülent Bey buyurun. (Salondan ses 

kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Bülent SÖZÜPEK’e vereyim, 

sonra… Buyurun. 

BÜLENT SÖZÜPEK: Sayın BaĢkan, Değerli ArkadaĢlar… Bizim burada konu olan önergede, biz 

zaten tahmini bütçemizde bunu, bütçemize koymuĢtuk. Orada, 2021 yılında yapacağımız 

yatırımlarla ilgili ESHOT’a yetki vermiĢtik, Tunç SOYER BaĢkanımıza. Orada zannedersem 

yasaların verdiği Belediye Yasasının verdiğinde bir eksiklik olmuĢ onu tamamlamak için tekrardan 

Tunç BaĢkan’ımıza kredi kullanması için yetki veriliyor burada. Zaten yapılan yatırımlar belli. 

Cumartesi günü Çiğli’de metronun açılıĢ törenini yaptık. Orada AK partili Meclis Üyesi 

ArkadaĢlarımızdan olanlar da vardı. Hüsnü Bey’e ben teĢekkür ediyorum, yerinde gördü. UlaĢım 

alanında yapılan yatırımlarımız belli zaten bizim. Burada hani yapılan yatırımların oyçokluğuyla 

geçmesi siyasi bir karar olabilir, onları da saygı duyuyoruz ama biz bu yatırımları yapmaya devam 

edeceğiz. Bu kararları da almaya devam edeceğiz. Herhangi bir bizim sakladığımız, gizlediğimiz 

hiçbir Ģey kamuoyundan geride kalan bir Ģeyimiz yok. Bu Ġzmir halkına yapılan yatırımlar. Üç beĢ 

kiĢinin çıkarına yapılan bir yatırım da değil. Ġzmir'de yaĢayan, bu topraklarda yaĢayan 5 milyon 

insanın, 5 milyon vatandaĢımıza yapılan hizmetler, bunun bilinmesi gerekiyor teĢekkürler.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın KÖKLÜ.   

BÜLENT KÖKLÜ: Aslında cevap vermek zorunda olduğum için söz hakkı aldım, kusura 

bakmayın.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Zaten cevap verin, onun için müzakere ediyoruz.  

BÜLENT KÖKLÜ:   Evet, evet. ġimdi, kırıcı konuĢmak istemiyorum Fikret Bey, 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Kırıcı da konuĢmayalım.    

BÜLENT KÖKLÜ: Cevap hakkı doğdu ama…  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Kırıcı da konuĢmayalım, buyurun.   

BÜLENT KÖKLÜ: Tamam, kırıcı konuĢmayacağım. Peki, peki. ġimdi buradaki konu herhalde iyi 

anlaĢılmadı. Dün biz Komisyon Toplantımızda, yaptığımızda siz bu müzakerelerden bahsetmediniz. 

“Para ne yapılacak?” diye sordunuz. Kasım ayındaki bütçe görüĢmelerinde zaten ESHOT'un 

borçlanması, diğer adıyla finansmanla ilgili ihtiyaçların giderilmesi… Zaten tablolar önümüze 

gelmiĢti. Bu tablolarla nerelere ne yatırım yapacakları, hangi açıkları neyle kapatacakları, 

yatırımlara ne kadarı ayrılacağı zaten açık bir Ģekilde ifade edilmiĢti. Bu kullanılmayan bir kredinin 

tekrar önümüze gelmesi ile ilgili. Yani Kasım ayındaki bütçede sizin oyçoğunluğuyla verdiğiniz bir 

bütçe bu. Tekrar oyçoğunluğuyla geldiği için bugün gündemimizde bizden Bakanlıktan ve 

Valilikten izin alınması gerektiği için salt çoğunluktan dolayı gündemimize geliyor, yeni bir kredi 

sistemiyle değil. Ayrıca, benim kendi Ģirketim yok ama olsada kendi muhasebesini tutabilecek 

durumdayım, hiç merak etmeyin. TeĢekkür ederim, sağ olun. 
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MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Peki. Evet, Sayın HIZAL buyurun. 

ÖZGÜR HIZAL: Sayın BaĢkan, Kıymetli Meclis Üyeleri hepinizi saygı ile selamlıyorum. Tabii 

biz burada AK Parti Grubu olarak bir suçlamayla karĢılaĢıyoruz. Biz, özellikle Ġzmir BüyükĢehir 

Belediyesi’nin yatırım noktasında her zaman önünün açılması anlamında destek verdiğimizi 

biliyoruz. Bunun onlarca örneğinin olduğunu sizler de biliyorsunuz. Yoksa önümüze gelmiĢ, yatırım 

odaklı önümüze gelmiĢ hiçbir krediye, hiçbir kredi talebine siyasi anlamda, siyasi bir anlam 

yükleyerek ret oyu kullanmadık. Bunu, bu suçlamayı yapan arkadaĢlar da çok iyi biliyor. Asıl 

siyasetin nasıl yapıldığını o suçlamayı yapan Meclis Üyesi ArkadaĢlarımıza sormak lazım. ġimdi, 

evet bir kredi söz konusu; 295 milyon. GeçmiĢ dönemde alınması gereken ya da yapılması gereken 

bir kredi baĢvurusu ya da yılbaĢında yapılması gereken bir takım iĢlemlerin eksikliklerinden 

bahsediliyor, bürokratik eksikliklerden bahsediliyor. Eksiklik varmıĢ, yokmuĢ mesele bu değil. 

Mesele, biz burada Ģunu söylüyoruz; ESHOT, özellikle tüm dünyayı etkileyen Covid-19 Pandemisi 

nedeniyle ekonomik anlamda, bunda hemfikiriz, birtakım sıkıntılar yaĢadığının farkındayız, veriler 

ortada. Ama aynı ESHOT, aynı ESHOT bunu bütçe görüĢmelerinde de dile getirmiĢtik. Ġzmir’de 15 

yılı aĢkın devam eden bir uygulamayı ortadan kaldırdı, yani Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi. Hani 

diyorlar ya, “5 milyon Ġzmirliye hizmet ediyor.” ĠĢte o 5 milyon Ġzmirlinin, o 5 milyon Ġzmirlinin 90 

dakika tabir ettiğimiz doğru uygulamasını, belki de Ġzmir’deki ESHOT’un ve BüyükĢehir 

Belediyesinin ulaĢım anlamındaki tek doğru uygulamasını ortadan kaldırdı. Biz o gün de söyledik, 

“Bu uygulamayı ortadan kaldırmayın.” Ama Nilay Hanım, maalesef ki, “Çok cüzi rakamlarla biz 

bunu yapıyoruz.” gibi bir ifade kullanıyor. Ġzmirli hemĢehrilerimizin, Ġzmirlilerin ulaĢımda 

kullanmıĢ oldukları, vermiĢ oldukları ücretleri de basite indirgeyerek ve o 90 dakikanın da aslında 

anlamsız olduğunu ortaya koyarak bir tablo ortaya koyuyor. Biz buna karĢı çıkıyoruz. Siz bir 

taraftan Ġzmirlinin lehine olan bir uygulamayı ortadan kaldırıyorsunuz, diğer taraftan birtakım 

yatırımlar yapıyorsunuz ve bu yatırımların, bu kredi kaleminde ne kadarı yatırıma aktarılacağı 

konusunda bize hiçbir açıklama yapmıyorsunuz. Pazartesi Meclise geliyor, Salı günü Komisyonu 

topluyorsunuz, ÇarĢamba günü yeniden Meclise getiriyorsunuz. ĠĢte siyasetin dik âlâsı aslında 

burada yapılıyor. Ve biz buna karĢı çıktığımızda, usulü anlamda da karĢı çıktığımızda ve Ġzmirliler 

adına da karĢı çıktığımızda o zaman siyaset yapıyormuĢ gibi bir suçlamayla karĢı karĢıya kalıyoruz. 

Biz burada siyaset yapmıyoruz, biz burada siyaseti yapıyorsak bile Ġzmirliler için yapıyoruz.  Ve 

diyoruz ki: “295 milyon ya da 500 milyon, neyse, bunun ne kadarını yatırıma harcayacaksınız? Kaç 

tane durak yapacaksınız? Kaç tane otobüs aldınız ya da alacaksınız?” Çok yakın bir zamanda, siz de 

takip etmiĢsinizdir, basında çıktı; 21. yüzyıl Ġzmir’inde, 21. yüzyıl dünyasında, Türkiye’sinde, çok 

iddialı konuĢan Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi’nin Gaziemir ya da Karabağlar tarafında, vatandaĢın 

kendi imkânlarıyla tuğla örerek yaptığı durağı gördük. Basında çıktıktan sonra ESHOT yetkilileri 

gittiler, orayı düzeltmeye çalıĢtılar. Bu mu yatırım? Bunu mu yapacaksınız? O yüzden biz burada 

net olarak Ģunu ifade ediyoruz; “Burada, bu kredide yatırıma ayrılacak olan bölüm nedir?” Çok 

acelesi olmadığını düĢünüyoruz. Tekrar Komisyona iade edilir ve biz bunu değerlendiririz. Elbette 

ki yatırım varsa biz bu anlamda da gerekli destekleri veririz. Kaldı ki ESHOT, bir taraftan kredi 

çekiyor, bir taraftan Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi tarafından finanse ediliyor, bir taraftan da zarar 

ettiğini iddia ederek vatandaĢa, Ġzmirlilere ciddi bir yük bindiriyor. Hani arka sıradakiler? Hani 

Ġzmirlilere yatırım? Takdir sizin teĢekkür ediyorum.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Evet, teĢekkür ediyoruz. Söz vereceğim Nilay Hanım, buyurun. 

NĠLAY KÖKKILINÇ: ġimdi… 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Nilay Hanım, bir dakika. ArkadaĢlar müzakere ediyoruz, her 

arkadaĢıma söz vereceğim, lütfen. Yalnız kaldırırken göremeyebiliyorum, biraz Ģey geliyor, o 

açıdan… (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Olabilir 

ama yani… Onun için biraz daha Ģey kaldırırsanız, ben daha rahat göreceğim. Buyurun. 

NĠLAY KÖKKILINÇ: ġimdi, ESHOT konusu gündeme gelince dönüyoruz, dolaĢıyoruz 90 dakika 

konusuna geliyoruz. Hâlbuki geçmiĢ dönemde de bütçeyi görüĢürken, 90 dakikayı çok net bir 

Ģekilde anlattık. 90 dakika da, Cumhuriyet Halk Partili bir Belediyenin getirmiĢ olduğu ve 

Türkiye’ye örnek olan bir modeldi. Biz bu dönem 90 dakikayı, 120 dakikaya çıkardık. Ve 

vatandaĢımıza çok daha uygun ulaĢım hizmet imkânı sunduk. VatandaĢımız da Ģu anda memnun bu 

metottan. 290 milyon liralık borçlanmayla gene 90 dakika meselesine gelmeyi, ben siyaseten biraz 

demagoji olarak değerlendiriyorum. ESHOT gerçekten çok büyük yatırımlar yapan ve çok da güzel 
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çalıĢan bir kurum. Akıllı otobüs duraklarından tutun da, güneĢ enerji santrallerini içeren duraklara 

kadar, terminallere kadar pek çok alanda yatırımı olan, çevreci yatırımı olan bir kurum. Bu sene de 

2021 yılı için 453 otobüs satın aldı ve bunu da tabii ki uzun vadede krediyle temin ediyor. Bu 

otobüslerin bedelinin ödenmesi de bir yatırımın karĢılığının ödenmesidir. Bu sebeple de borçlanıyor. 

Az önce de söyledik zaten, halk için yapmıĢ olduğu fedakârlık 211 milyon lira. Borçlanmak istediği 

bedel zaten 290 milyon lira, bir de bunun içinde yatırım söz konusu. ġunu söyleyelim, hiçbir 

Ģekilde aceleye gelen bir durum yok. Bu konuda Belediye Meclisimiz daha önce 290 milyon liralık 

borçlanma için bir karar almıĢtı. Fakat toplantı ve karar nisaplarında bir eksiklik gördüğü için, Sayın 

Valilik bu kararı Meclise iade etti. Daha önce görüĢülmüĢ, Komisyonlarda tartıĢılmıĢ bu kredinin 

alınmasına karar verilmiĢ. Biz Valiliğin iade sebebini ortadan kaldırmak için, yeniden Meclis 

Gündemine getirdik bu konuyu dolayısıyla tekrar Komisyonlara gitmesine gerektiren bir durum 

yoktur. Komisyonlardan geldiği Ģekliyle oylansın.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ:  TeĢekkür ederim. Söz almak isteyen bir arkadaĢım vardı. Evet, 

buyurun Ġrfan Bey buyurun.  

ĠRFAN ÖNAL: Sayın BaĢkan, Değerli Meclis hepinizi saygıyla selamlıyorum. ArkadaĢlara cevap 

vermek babında söz aldım. Az önce Özgür Bey Ģunu söyledi. Bu 90 dakikayla ilgili “Çok fahiĢ bir 

fiyat küçümsediğiniz bir rakam.” demiĢti. Ġlk aktarmada uygulanan oradaki artıĢ 10 kuruĢtu. O 10 

kuruĢu da biz küçümsemiyoruz. Çünkü evet yoksul için 10 kuruĢ da bir rakam ve değerli bir rakam, 

ihtiyacı olanlar için. Ancak gelip de milyonları ya da milyon dolarları milyon dolarcık olarak 

nitelemiyoruz. Çünkü o kültürden gelmedik, fakir fukaranın hakkını en azından savunabilecek 

adaletteyiz. Ġkincisi; yatırım ile ilgili ne yaptınız? 450 araç alınmıĢ, otobüs alınmıĢ, bu yatırım değil 

mi? Bu paranın ne kadarı oraya gidecek. Parayı iĢaretleyip mi harcayacağız. ESHOT Bütçesi 

yapılırken o gün 1.6 milyardı, öyle hatırlıyorum. 1 milyar açık vererek ilerleyecekti. Bu fiyat 

artıĢına rağmen, 1 milyar bütçe açığı veren bir ESHOT’tan bahsediyoruz. O gün aynı arkadaĢlar 

Ģunu söylemiĢlerdi; “Siz ESHOT’tan kâr mı bekliyorsunuz? ESHOT’taki bu fiyat artıĢını yapmayın 

daha fazla borçlanın ya da daha fazla kredi çekin.” DemiĢlerdi değil mi? Bugün 290 milyona laf 

söylüyorlar. Evet, ESHOT bu hizmeti 10 kuruĢ arttırarak bu açığı veriyor. Bu 290 milyonu çekmek 

durumunda ve evet bu niyetinde bir tercih, bu yoksullar, halkımız daha fazla para vermesin diye.  10 

kuruĢluk artıĢa rağmen 290 milyona hayır diyorsanız, Ģunu merak ediyorum. ESHOT’taki biniĢleri 

5’e mi çıkaracağız, 10’a mı çıkaracağız ki zarar etmeyelim de kredi çekmeyelim? TeĢekkür 

ediyorum BaĢkan’ım.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ:  Peki buyurun. Vereceğim bir dahakine. Buyurun, buyurun Sayın 

Meclis Üyem buyurun.  

ERHAN ÇALIġKAN: Sayın BaĢkan’ım… 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ:  Buyurun Erhan Bey. 

ERHAN ÇALIġKAN: ġimdi… 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ:  IĢıktan göremediğim için Sayın Meclis Üyem diyorum da yani 

buyurun.  

ERHAN ÇALIġKAN: Dikkat ederseniz bu kadar zamandır konuĢuyoruz. Ama hiç kimse iĢin 

özüyle ilgili konuyu ilk seferinde söylemiyor. ġimdi… 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Nedir özü? 

ERHAN ÇALIġKAN: ġimdi burada iĢin özü Ģu; bu kadar çok konuĢacağımıza Ģunu kimse 

söylemiyor. Bir; Ġzmir BüyükĢehir Belediye Meclisi olarak bir karar aldık, bunu da oyçokluğu ile 

aldınız. O gün zaten bütçeyle ilgili biz itirazlarımızı söyledik.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Doğru. 

ERHAN ÇALIġKAN: Değerli BaĢkan, Plan ve Bütçe BaĢkanı’mızın Bülent Bey’in söylediği, evet 

“Biz Komisyonda dedik ki biz zaten buna itiraz etmiĢtik, bu oyçokluğu ile geçmiĢti. Bu seferde 

buna hayır diyeceğiz. Çünkü gerekçesini de o gün tartıĢmıĢtık. Bugün burada tartıĢmaya gerek 

yok.” Dedik. ġimdi burada ortaya çıkan bir durum var. ġimdi bir karar alıyorsunuz, BüyükĢehir 

Belediyeniz o kadar profesyonel ki aldığı kadar da yeter nisap yok. Yeter nisapsız bir karar alıyor ve 

milyonlarca liralık bir karar alarak bunu uygulamaya sokuyor. Bunu Valilik fark ediyor ve bu kararı 

geri yolluyor. Diyor ki, “yeterli nisabınız yok.” Ben o yüzden gösterilen profesyonellik için teĢekkür 

ediyorum. Halkın takdirine bırakıyorum bu konuyu. Ġkinci konu; bu kadar tartıĢacağımıza birisi 

dese ki yani ne var bunda diye lafı uzatacağına, arkadaĢlar bu alınan para bir proje kredisidir. Biz 
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proje kredisi için uğraĢıyoruz. Bununla da otobüs alacağız. Bu cümleyi söylemek çok mu zor? Yani 

bir Belediye Yetkilimiz ya da bir Genel Müdürümüz, Genel Müdür Yardımcımızın biz sadece Ģunu 

söylüyoruz, parayı alacaksınız ne yapacaksınız?  Haydi, siz sormayın nasıl olursa yeri gelirse 

harcayacağız. Biraz önce bir Meclis Üyemiz böyle söyledi. Ġhtiyaç olunca harcayacağız… Böyle bir 

Ģey olabilir mi? Bunu, bunu söylemek söylemek bile zül geliyor. Böyle bir Ģey söylenmez, her 

açıdan söylenmez. Ġradeye saygı açısından söylenmez, profesyonellik açısından söylenmez. O 

zaman Belediye Meclisi boĢ kararlar alsın, Komisyonlar toplanmasın, el kaldır… Kimse bilgi 

vermesin, o zaman usul de yerine, usulen biz toplanalım gidelim. ĠĢ buraya doğru gider. Eğer 

kastedilen buysa, bizim burada söylediğimiz ortaya çıkıyor ki konular, Fikret Bey çok basit bir Ģey 

söyledi. “Bunu yatırım yapacak mısınız?” Bunu söylemek çok bu zor merak ediyorum. TeĢekkür 

ediyorum.   

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Tamam. TeĢekkür ederim. Özgür Bey sataĢma mı oldu? Buyurun. 

ÖZGÜR HIZAL: Sayın BaĢkan, Ģimdi tabii biz demagoji olsun diye bu söylemlerde 

bulunmuyoruz.  Yeni bir tartıĢma konusu olsun diye biz bunları söylemiyoruz. Aslında teknik olarak 

gerek Erhan Bey, gerek Fikret Bey gerekli açıklamaları yaptı. Ama Ģunu çok iyi biliyoruz. Evet, 90 

dakika meselesi bir CHP Belediyesi döneminde çıkartılmıĢ, biz de bunu takdir ettik ve söyledik. Bir 

kez daha söylüyorum. UlaĢımda Ġzmir’deki en doğru Ģeydi. “Neden bu doğrudan 

vazgeçiyorsunuz?” dedik. Bu gayet normal, bunun demagojiyle ne alakası var, bunu da 

anlayabilmiĢ değilim. Kaldı ki 90 dakika 120 dakikaya çıktı. 120 dakika ücretsiz olmadı ve Meclis 

Üyesi ArkadaĢımızın dediği gibi sadece ilk biniĢte 10 kuruĢ artırılarak da olmadı. Onun hesabını 

ben kendisine bütçe görüĢmelerinde de verdim Meclis Heyetine. Daha sonra kendisine de veririm 

ne kadar arttığını kendisi esasında çok iyi biliyor. Ama asıl demagojiyi orada yapılıyor, iĢte 10 kuruĢ 

olarak küçümseyerek. Çünkü bu Ģehirde. Bu Ģehirde bir noktadan bir noktaya bir Ġzmirlinin 

gidebilmesi için, sizin o Sayın BaĢkan pirinç hesabında olduğu gibi bir noktadan bir noktaya 

gidebilmesi için…  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Ben orada haklıyım ama.  

ÖZGÜR HIZAL: En minimum, en minimum iki araç kullanması gerekiyor. Bunun müsebbibi 

Ġzmirliler değil ki, bunun müsebbibi, bunun sebebi Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi bu sistemi onlar da 

yaptılar bu Ġzmirlilere. Kaldırın o zaman bu sistemi. 15 yıl öncesinde 20 yıl öncesinde olduğu gibi 

eski hatları koyun bunu da yapmıyorsunuz. Ondan sonra biz 10 KuruĢ arttırdık, ne olacak bunda? 

Ne olacak var mı? Saygılar sunuyorum.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: TeĢekkür ederiz. Evet, Değerli ArkadaĢlar, Nilay Hanım söz mü 

istediniz?  

NĠLAY KÖKKILINÇ: Hayır istemedim. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Tamam. 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Müzakere yeterli oylansın.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Yeterli, yeterli ArkadaĢlar. Tamam, teĢekkür ediyorum.  

(Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Efendim? 

HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın BaĢkan son bir söz verirseniz. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Buyurun Sayın BOZTEPE.  

HÜSNÜ BOZTEPE: Evet, Sayın BaĢkan, Değerli Meclis Üyeleri hepinizi sevgiyle selamlıyorum. 

Aslında konuĢmayacaktım ama bu Cumartesi günü bir açılıĢ yaptınız, aslında burada bazı Ģeyleri 

hatırlatmak gerekiyor. Mesela Pazartesi günü Grup Sözcünüz Nilay Hanım Kültürpark ile ilgili 

konuĢurken dedi ki, “Ġzmir’in ilk Belediye BaĢkanı Behçet UZ” dedi. Ben haydi dedim o gün 

yine…  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Sayın BOZTEPE… Bir Ģey insicamınızı bozmayın.  

HÜSNÜ BOZTEPE: Geleceğim konuya geleceğim. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Hayır hayır yani… 

HÜSNÜ BOZTEPE: Geleceğim, geleceğim.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: ESHOT’u konuĢuyoruz.  

HÜSNÜ BOZTEPE: ESHOT’a geleceğim merak etmeyin.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Yoksa gündem dıĢında söz vereceğim size.  

HÜSNÜ BOZTEPE: ESHOT’a geleceğiz,  ESHOT’a geleceğiz sıkıntı yok. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Gel, gel.  
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HÜSNÜ BOZTEPE: ġunu söylemeye çalıĢıyorum Sayın BaĢkan, birçok Ģeyi çok çabuk 

unutuyoruz. Bir kere daha burada Ġzmir’in ilk Belediye BaĢkanını bilmeyen bir kadronuz var. 

Ġkincisi; Cumartesi günü Genel BaĢkanınız dedi ki, “Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi, Türkiye’deki ki 

en düĢük borçlanmayla dedi borçlanıyor.” dedi. Pazartesi günü ESHOTla ilgili bir borçlanma 

getiriyorsunuz, demek ki o kadar çok büyük bir sıkıntıdasınız ki, demin iĢte hem Erhan hem de 

Fikret Bey söyledi. ÇarĢamba Gündeminde hemen geçirelim. Demek ki sıkıntısınız çok büyük, 

demek ki BüyükĢehir Belediyesi aslında öylesine iyi bir durumda değil. Ġzmir BüyükĢehir 

Belediyesi, demek ki batık durumda bunu bir hatırlatmak istedim. Ya Cumartesi günkü söylem 

yanlıĢ ya bugünkü olay yanlıĢ. Hepinizi sevgiyle selamlıyorum.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: TeĢekkür ederiz.  Buyurun Bülent Bey. Söz vereceğim arkadaĢlar. 

Müzakere etmeye devam edeceğiz, söz vereceğim arkadaĢlar, hepinize söz vereceğim. 

BÜLENT KÖKLÜ: Sayın BaĢkan’ım düzeltme yapmak istiyorum.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Anladığım kadarıyla yani hani ben “Müzakere yeter.” dedim. 

Ama yetmiyor demek ki. Buyurun.  

BÜLENT KÖKLÜ: ESHOT Genel Müdürlüğümüzün Bütçesi oylandı. ġu anda Valilikten yanlıĢ 

hatırlamıyorsam bir cümle kullanıldı; “geri geldi uyarıldı” diye. Uyarılma yok, sadece ESHOT 

Genel Müdürlüğü Kasım Ayındaki bütçe onaylamasında 89’u yakalayamadığımız için salt 

çoğunluğu bu eksikliği kendi içerisinde tespit edip, gündeme getiriyor ki Bakanlığa gidilecek, 

Valiliğe gidilecek. Daha henüz Valiliğe gidilmiĢ değil,  sadece doğru anlamda doğru kararlarla 

gidilsin diye bir düzeltme yapılıyor.  Onu belirtmek istedim. TeĢekkür ederim.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Buyurun,Sayın KÖKKILINÇ. 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Sayın BaĢkan’ım, Ģimdi, demek ki her sözümüzün altı çizilecek. Geçen 

Mecliste görüĢtüğümüzde ben Behçet UZ’un Ġzmir’in ilk Belediye BaĢkanlarından olduğunu 

söylemek istedim. Belki bir dil sürçmesi olabilir. Değerli ilk Belediye BaĢkanlarımızdandır 1934-

1935 o yıllarda Ġzmir’e hizmet etmiĢ, 1931 yılında hatta yanılmıyorsam ilk kez Ġzmir’de Belediye 

BaĢkanı olarak hizmet etti. Daha öncesinde de Belediye Meclis Üyesiydi. Sonrasında da 

Bakanlıkları oldu. Hani Ġzmir’in gurur duyduğu bir Ģahsiyet. Yani dil sürçmesinden yola çıkarak bu 

Ģekilde yaklaĢmak çok hoĢ değil.   Bir baĢka Ģeyi söyleyelim. ESHOT’un borçlanmasıyla ilgili 

konuyu zaten söyledik. Hani daha önce bu konu da tartıĢılmıĢtı bir karar verilmiĢti. Borçlanmak 

demek, batık bir bütçe anlamına gelmiyor. Yatırım için borçlanırsınız, az önce söyledik, saydık. 

Birtakım toplum nezdinde fedakârlıklarınız vardır. Bunları kapatmak için borçlanırsınız. Türkiye 

Cumhuriyeti Devleti, ne kadar borçlanıyor? Bir de ona bakalım yani bu seneki bütçeye baktığınızda 

da Türkiye Cumhuriyeti Devleti’nin de çok yüksek bir miktarda borçlandığını görürsünüz. Yani 

bunların siyaset malzemesi yapılması doğru değil. Performans Programı’nda 2021 yılı için neler 

yapacağını ESHOT zaten anlattı. Bunun kitapçıkları var, dağıtıldı. Bütçesinde de görüĢüldü. 

Faaliyet Raporu’nu da zaten Nisan ayında görüĢeceğiz ve ESHOT kurumunun da neler yaptığı, 

hangi yatırımları yaptığını da görülecek. Artık yeterlilik oylaması yapalım ve oyçokluğu ile geçsin.   

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Oylama yapmayacağım ama yeterli söz de vermeyeceğim ama 

ben birkaç Ģey söyleyeceğim. ġimdi Değerli ArkadaĢlar, Değerli ArkadaĢlar kifayet-i müzakere ben 

birkaç Ģey söyleyip oylama yapacağım.  Ondan sonra da daha gündemimiz uzun onlara devam 

edelim çünkü her maddede bu kadar konuĢursak, iyi de bir Ģey bu Ġzmirli de bunu izliyor. ġimdi 

bana bir tane otobüs, ulaĢım, tekerlekli sistem Ģirketi gösterin ki yani yerel yönetimlerde kâr etsin. 

Yani çünkü siz hizmet üretiyorsunuz. Yani  ESHOT hizmet üretiyor.  ġimdi biniĢ kayıplarını 

söyleye söyleye dilimizde tüy bitti ama bir daha söyleyelim yani 2 milyon olan biniĢ düĢtü 900 

binlere, 400 binlere düĢtüğü zamanlar oldu arkadaĢlar yani. ġimdi biniĢ kaybı dediğimiz aslında 

hâsılat kaybı. Sizin biniĢten aldığınız paralar aslında tahmini bütçenizdeki gelirleri oluĢturuyor. Bu 

düĢerse mücbir sebeplerden dolayı, düĢtü yani insaflı olmak denen bir Ģey var ya insaflı da olmak 

mecburiyetindeyiz. EleĢtiri önemli, bir eleĢtiriyi kabul ediyorum. ġundan dolayı kabul ediyorum. 

Yani bu bize ders olsun. Aslında Ġzmir Halkı’nın da zamanını çalıyoruz. Meclisin de zamanını. Aynı 

tartıĢmayı tekrar yapıyoruz. Hâlbuki bunlar yapıldı. Eğer o gün, o gün salt çoğunluk olsaydı Valilik 

ve Bakanlık bizi bu anlamda uyarmasaydı bugün bu maddeyi görüĢmüyor olacaktık zaten 

onaylanmıĢ olacaktı. Demek ki daha dikkatli olmalıyız ben öyle anladım. Yani bunun aksini 

söyleyecek biri varsa da bana söylesin. Yani burada Ģu anda aĢağı yukarı yarım saattir tartıĢtığımız 

konu aslında çok önce tartıĢılmıĢ bütçe görüĢmelerinde arkadaĢlarımız yine oyçokluğu vermiĢlerdi. 
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O oyçokluğuna referans göstererek tekrar oyçokluğu vermelerinden daha doğal bir Ģey olamaz. 

Ama biz neyi tartıĢıyoruz? Demek ki teknik bir konu. Erhan Bey dile getirdi onu da.  Açıp da diğer 

birkaç arkadaĢım da söyledi. Bunun yüzünden bu tartıĢmayı yaptık. Ġzmir Halkı’nın da zamanını 

alıyoruz. Bunlar konuĢuldu. ġimdi Değerli ArkadaĢlar, evet BaĢkanlık Makamınca Eklenen ve 

Komisyon Raporlarının GörüĢülmesi maddesinin I. maddesini oylarınıza sunuyorum; kabul 

edenler, etmeyenler? Oyçokluğu ile kabul edilmiĢtir Değerli Meclis Üyeleri. (Salondan ses 

kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Efendim?  

UFUK YÖRÜK: Geçen toplantıda da oyçokluğu ama geçen toplantının sorunu Ģu; salt çoğunluğun 

bu kararda tespit edilememesinden dolayı geri döndü.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Tamam.  

UFUK YÖRÜK: Bizim yapmamız gereken, Ģu kadar kabul, Ģu kadar ret dememiz lazım ki salt 

çoğunluk belli olsun. Yani o sayıyı oraya eklemezsek yine salt çoğunluğun tespitini yapmamıĢ 

olacağız. (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: ArkadaĢlar, bana, bana verilen, bana verilen teknik bilgi imza 

föyü yeterli olacağı ama bu tartıĢmayı Ģöyle yapacağım ad okuyarak oylama yapacağım arkadaĢlar. 

Evet, buyurun. (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 

Ben BaĢkanım ve gerek var. Ad okuyarak oylama yapacağım arkadaĢlar buyurun. Hukuk 

Komisyonu BaĢkanımız bir Ģey söylüyor.  

NĠLAY KÖKKILINÇ: Sayın BaĢkan’ım, isterseniz ad… Ġsim okunarak oylanmasını oylayalım. 

Ondan sonra oylamayı yapalım.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Tamam teknik olarak ne yapmamız gerekiyorsa yani bu maddenin 

isim okuyarak oylanmasını talep eden bir Meclis Üyemiz var.  

NĠLAY KÖKKILINÇ: Evet.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Değerli ArkadaĢlar, ArkadaĢlar bir müsaade eder misiniz? Hukuk 

Komisyonu BaĢkanımız dedi ki; “Bu bir Ģart yerine getirilmediği için tekrar görüĢülen bir madde 

haline geldi buraya. Dolayısıyla bu Ģartı yerine getirmediğimiz sürece… 

UFUK YÖRÜK: BaĢkan’ım.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Söz vereceğim. Getirmediğimiz sürece dediğini anlamaya 

çalıĢıyorum. “Bu Ģartı yerine getirmediğimiz sürece bu bizim karĢımıza gelecek ve ESHOT bu 

Ģekilde borçlanma hakkını kullanamayacak sonucuna yol açar” dedi. YanlıĢ mı anladım? 

UFUK YÖRÜK: Aynen ama Ģunu yapmamız lazım. Biz ad okuma yapmasak dâhi ki yapılma 

zorunluluğu yok. Yapmasak dâhi burada mevcut olanların kaç tane ret, kaç tane kabul… 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Nasıl bulacağız onu? 

UFUK YÖRÜK: Sayacağız. El sayacağız. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: El kaldırarak, el kaldırarak. Tamam.    

UFUK YÖRÜK: Yoksa sadece listeye bakarak bunu çözemeyiz.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Tamam.  

UFUK YÖRÜK: Biz salt çoğunluğun varlığını sayısal olarak ne kadar kabul, ne kadar ret sayı 

olarak belirterek tespit etmek zorundayız.  

HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın BaĢkan, Sayın BaĢkan. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Bir dakika arkadaĢlar, bir dakika, bir dakika. Ufuk Bey bitirdiniz 

mi?  Söz isteyen arkadaĢlarımız var.  

HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın BaĢkan, Sayın BaĢkan’ım.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Evet, buyurun. 

HÜSNÜ BOZTEPE: BaĢkan’ım, usul ile ilgili bir Ģey söyleyebilir miyim? 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Buyurun. 

HASAN ÖNAL: BaĢkan’ım, Ģimdi Hazirun’da Ģu an itibariyle Cumhuriyet Halk Partisi ve Ġyi Parti 

yani Millet Ġttifakı’nın toplam imza sayısı 99’dur. Bu da zaten yeterlidir. TeĢekkür ederim.  

NĠLAY KÖKKILINÇ: Sayın BaĢkan’ım, tek tek elleri sayalım.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Değerli ArkadaĢlar, Değerli ArkadaĢlar Ģu anki Hazirun Cetvelleri 

imza cetvelleri buradadır. 99 imza vardır. Ġyi Parti, Ġyi Parti ve Cumhuriyet Halk Partisi Grupları 

“evet” demiĢtir. MHP ve AK Parti Gruplarının “hayır” oyu mevcuttur. Oylama bitmiĢtir teĢekkür 

ediyorum. Diğer maddeye geçiyoruz. Madde 2 buyurun.  

 NĠLAY KÖKKILINÇ: Diğer maddeler Komisyonlardan oybirliği ile geçmiĢ. Geldiği Ģekliyle 
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oylansın.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Değerli ArkadaĢlar, oylama bitmiĢtir. Sayın KÖKKILINÇ, Sayın 

KÖKKILINÇ dedi ki arkadaĢlar, Sayın… (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 
NĠLAY KÖKKILINÇ: Efendim, tereddütler var isterseniz oylamayı tekrarlayalım. 

 MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Hiçbir tereddüt, hayır hiçbir tereddüt yok, hiçbir… Ben yaptım 

oylamayı bitti hiçbir tereddüt yok, hiçbir tereddüt yok. Oylamayı yaptık 99 nisap var burada. Hiçbir 

tereddüt yok arkadaĢlar, hiçbir tereddüt yok. Değerli ArkadaĢlar, Değerli ArkadaĢlar Sayın 

KÖKKILINÇ, Sayın Cumhuriyet Halk Partisi Grup BaĢkan Vekili diğer maddelerin yani 2’den, 

2’den 6 dâhil doğru mu Nilay Hanım? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Evet efendim.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Komisyonlardan geldiği Ģekliyle oylanmasını talep ediyorum 

dedi. Sayın YILDIZ? 

HAKAN YILDIZ: Sayın BaĢkan, 3. maddede bir söz hakkımızı kullanacağız.  

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: 3. maddede söz hakkı kullanmak istiyor AK Parti Grubu adına. 

Buyurun.  

HAKAN YILDIZ: Fikret Bey buyurun.  

FĠKRET MISIRLI: BaĢkan’ım, bu da zaten ESHOT’un bir konusu. ArkadaĢlar geldiğimizde 

açıklamalar yaptı ve biz burada bir kaynak aktarıyoruz bu kooperatife ve bunu biz olumlu 

karĢıladık. Biz kaynağın nereye nasıl kullanıldığı konularında tabii ki burada duruĢumuz belli. Ama 

bir Komisyon BaĢkanı ne kadar yatırım yapılacağını bilmeden bu yorumları burada yapıyor. Bir iĢe 

yaramaz. Benim, bizim talebimiz Ģu; Komisyonlara gelen rakamların ne için harcanacağını bilelim. 

Bu kadar zor değil ki bu BaĢkan’ım. TeĢekkür ederim. 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Haklısınız.  Evet, arkadaĢlar 2, 3, 4, 5 ve 6. maddelerin 

Komisyonlardan geldiği Ģekilde oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile 

kabul edilmiĢtir.  

 

IV. GÜNDEM DIġI KONUġMA TALEPLERĠ 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Değerli ArkadaĢlar, Ģimdi Gündemimizin, Gündemimizin diğer 

maddesi olan Gündem DıĢı KonuĢmalar maddesine geçiyoruz. Sayın Meclis Üyelerinden Gündem 

DıĢı söz almak isteyen arkadaĢlarımız var mıdır? Gündem DıĢı söz almak isteyen olmadığına göre 

diğer maddeye geçiyorum.  

 

V. TOPLANTIYA KATILAMAYAN MECLĠS ÜYELERĠNĠN MAZERETLERĠNĠN 

GÖRÜġÜLMESĠ 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Toplantıya Katılamayan Meclis Üyelerinin Mazeretlerinin 

GörüĢülmesi.  Mazeretlerinin kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği 

ile kabul edilmiĢtir.  

 

VI. ÜÇÜNCÜ BĠRLEġĠMĠN GÜN VE SAATĠNĠN TESPĠTĠ VE KAPANIġ 

MECLĠS I. BAġKAN VEKĠLĠ: Değerli ArkadaĢlar, III. BirleĢim yani bir sonraki birleĢim 12 

ġubat 2021 Cuma günü saat 18.00’da yine bu salonda yapılacaktır. TeĢekkür ederim, iyi akĢamlar 

dilerim.  

 

 

 

                                                                                                                   Mustafa ÖZUSLU 

                                                                                                               Meclis I. BaĢkan Vekili 

                                                                                                                     Meclis BaĢkanı                                                                                                                  

 

Ġzel ZENGĠNOBUZ DERĠNSU                                                     

Divan Kâtibi 

 

 

Sultan ĠPEKLĠ 

Divan Kâtibi 

 

Onur YĠĞĠT 

Divan Kâtibi  

 

 

Yusuf DEMĠRCĠOĞLU 

Divan Kâtibi 

(Bulunmadı) 
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